
 ARÉV  Baráti  Kör  Egyesület  Kiadványa 
 
XIX. évfolyam 3.szám (84) 2023. augusztus                                                        Megjelenik alkalmanként 
 
 

Kirándulás a Kalocsa � Paks közötti új Duna-híd építkezésére 
2023. szeptember 29. péntek 

 
 

Találkozás: 7.20-kor   a Fm-i Kereskedelmi Ka-
mara Hosszúsétatéri bejáratánál. 

Indulás: 7.30. 

 
 A híd összesen mintegy 946 méter hosszú 9 támasz-
közzel.  
A közepén lévQ szerkezet feszített-függesztett híd, 
míg a bal és jobboldali hullámtéri hidak egyaránt 
háromnyílású, acél szekrénytartós gerendahidak 
vasbeton pályalemezzel. A híd fQtartója kétcellás 
szekrénytartó, amelynek elsQ részét mindkét oldalon 
konzolos kialakítású vasbeton pályalemez alkotja. A 
két középsQ támasznál a hídszerkezettQl 21,8 méter 
magasságba nyúló vasbeton pilonok 20-20 ferdeká-
bellel függesztik a mederhíd feszített fQtartó szerkeze-
tét. A felszerkezeten 2×3,5 méter szélességq úttestpá-
lyát, valamint kétoldali, két irányú kerékpárutat 
alakítanak ki. Az átkelQt és a kapcsolódó 25 kilomé-
teres úthálózatot a Duna Aszfalt valósítja meg. 
 A csoport egyik fele a látogatóközpontban, a másik 
fele a munkaterület bejárásán vesz részt, majd cseré-
lünk. A program várhatóan: 1,5 � 2 óra. Munkavé-
delmi sisakot és mellényt biztosítanak. 
 

10.00 A bejáráson  mozgásukban nem korlátozottak 
vegyenek részt, mivel a látogató központ a konténer-
iroda emeletén található, ill. a munkaterület gépek 
és kamionok által járt, helyenként egyenetlen földút, 
ezért zárt cipQ szükséges! 
 
13.00 Ebédünk egy elegáns Duna-parti étteremben 
lesz: 
Májgaluskaleves tálakban,    Cordon Bleu vegyes 
köret, káposzta saláta                 
                                                                                                       
15.00 Kalocsán a méltán híres Paprikamúzeumot 
tekintjük meg tárlatvezetéssel                
 
Végül sétálunk a Székesegyház, Érseki Palota, Érseki 
kert környékén. 
 
A kirándulás teljes költsége:6800.-Ft 
 
Jelentkezni lehet: 
Tombor Istvánné 30 749 8870, vagy az 
arevbaratikor@gmail.com címén 
 
 
 

 

ÉPÍTQK           Hírlevél 

Székesfehérvár Megyei Jogú Város Ön-
kormányzata 2023. szeptember 16-án 

szombaton  
9-15.00 óra között a Zichy Ligetben  

rendezi meg 
  

a Székesfehérvári Civil Nap-ot. 
 

A rendezQk várják azokat a civil szervezeteket, akik 
szívesen mutatják be tevékenységüket, programjai-
kat, eredményeiket a Civil Nap látogatói számára. 
A társadalmi kapcsolatok erRsítését,és a közösségi 
megjelenési lehetRségek bRvítését célzó eseményen  

az ARÉV Baráti Kör Egyesület is bemutatkozik. 
 

Várjuk egyesületi tagjainkat, barátaikat, ismerQsei-
ket szeptember 16-án a Zichy ligetben. 

Elnökség 

Székesfehérvár Megyei Jogú Város Önkor-
mányzata 2023. szeptember 23-án szombaton 

rendezi meg a  
 

LECSÓFQZQ VÍGASSÁG-ot. 
 

Egyesületünk a 
�D� szektor 307-es fQzQhelyen  (a II.Rákóczi 
Ferenc iskolával szemben az út jobb oldalán) 

várja egyesületi tagjait, ismerQseit, barátait egy 
kis  beszélgetésre és  egy-egy tányér lecsóra. 
A nagy múlttal rendelkezQ rendezvényre évek 
óta beneveztünk és minden alkalommal jó él-

ménnyel és remek hangulatban, jó társaságban  
töltöttük el a napot. Így legyen ez 2023-ban is. 

Elnökség 
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ÉpítRk nap 
 
A korábbi hagyományoknak megfelelQen 2023.június 2-3-
án  megtartottuk az ÉpítQk Napi ünnepségeket. 
 
Az elsQ  napon (pénteken), a Vörösmarty Szakiskolában volt 
az ún. szakmai nap  Itt a volt kollégáink fia, Deák Szabolcs 
tartott igen színvonalas elQadást a Masterplast 
tevékenységérQl, illetve az általuk alkalmazott hQszigetelési  
anyagokról és technológiákról. 

 
 
Másnap, szombaton, már korán reggel nekiláttak a 
bográcsozók a finom ebédek elkészítéséhez.  
Aztán 10 órakor megkezdQdött a hivatalos program.  
A szokásoknak megfelelQen elQször Kiss Lajos elnök úr 
köszöntötte a vendégeket, majd a díjak átadására került sor. 
Az idén három fQ részesült Kiss József emlékdíjban: 
Galambos Ottó, Farkas László és Tóth György. Mindhárman 
az elnökség tagjai és az Egyesületünk érdekében kifejtett 
magas színvonalú munkájukért kapták az elismerést.  
 

 
 

A Kiss József  díj jutalmazottai Farkas László, Galambos 
Ottó és Tóth György, aki nem tudott részt venni az 

ünnepségen. Díját késQbbiekben  a Kiss család személyesen 
adta át. 

Könyvjutalomban az idén  Knobloch Ferenc és Horváth Imre 
részesült. Gratulálunk a kitüntetetteknek!  
Az ünnepi percek után elkezdQdött a szórakoztatómqsor. 
Fellépett (Köfémes) Arany Páva férfikórus, akik hangulatos 
nótákat adtak elQ. Utána Gabrovics Pál következett, aki a 
korábbiakkal ellentétben most nem zenélt, hanem háttérzene 
kíséretében hangulatos dalokat énekelt. Ezután a volt 
kollégánk,a Sárdy Laciék zenekara a Mephistó következett. 

Zenéjükkel ismét remek hangulatot teremtettek, s többen 
táncra is perdültek.  
Közben a háttérben Mohari Istvánné A Magyar Vöröskereszt 
szakembere egészségügyi szqréseket végzett. 
Igen jó volt a hangulat az egész rendezvényen. A díjadó Kiss 
család jelenlévQ hölgy tagjai (Miri, Nusi, Emci) ízletes 
kávéval és üdítQvel kínálták a vendégeket. Közben elérkezett 
az ebéd ideje. A bográcsfQzQ kollégák ismét kitettek 
magukért. Megint nagyon finomra sikerültek az ételek, s 
hamarosan minden elfogyott. 

 
 
Az Iskola is kitett magáért, s a szokásos >Totó= nyerteseit a 
diákok munkáival díjazták. 
Azt hiszem, hogy ez az összekovácsolódott közösség már jó 
ideje örömmel vesz részt a ilyen rendezvényeken, mint az 
idei ÉpítQk Napja is volt. JövQre folytatjuk! 

Nagy János 
 
Tájékoztatás az  

ÉPÍTQK SZAKMAI NAP eseményérRl 
 
ÉpítQk Napjával kapcsolatos rendezvény részeként >Szakmai 
nap= címen egyesületünk szervezésében 2023. június 2-án. 
Kámán Béla szervezéseként napjainkban nagyon aktuális 
>épületek szigetelése= témával kapcsolatos elQadás hangzott 
el. Az elQadásra Deák Szabolcs a MASTERPLAST KFT 
mqszaki szaktanácsadóját kérték fel. 
Szabolcs a szigetelés fontossága, hasznossága, szakszerqsége, 
minQségi elvégzése mellett kitért a  

• szigetelQ anyagok fajtáira, 
• azok rögzítésére, ragasztására 
• a szigetelendQ felületek elQkészítésére, 
• a kivitelezés szabályos, szakszerq elvégzésére 
• az elQforduló hibákra, azok javítására 
• a tqzvédelemre. 

Kiemelte a szabályok szigorú betartását, a minQségi 
kivitelezés fontosságát. 
Hasznos tanácsokkal, tapasztalati ismeretekkel, élvezetes 
elQadásával élményt adott a jelenlévQknek. 
Tanácsot adott a hozzászólóknak. Kiss Lajos elnökünk fQként 
a tqzveszély megoldásait firtatta adott személyes 
tapasztalatait kiemelve a szigetelés és egyéb kapcsolatok 
(ajtók, ablakok) fontosságát. 
Köszönjük Szabolcsnak az értékes elQadást.  
Sok sikert kívánunk úgy a szakmai-, mint a magánéletedben. 
       

  Fehérvári István 
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Harangozó Mihály 
Szeretett az ARÉV-nél dolgozni, csak az a vég& 
 
KQmqvesnek tanult. A szakmunkásképzQ után egy ideig 
a dégi termelQszövetkezet építQipari részlegénél 
dolgozott, ahol az inas éveit is töltötte, majd a FÁÉV-
hez került 1974 júliusában. ElsQ jelentQsebb munkája a 
Fecskeparton volt, az ott épülQ középblokkos FÁÉV-
házak belsQ vakolását csinálta. Ezt követQen fQleg 
vidéken dolgoztak, a Velencei-tó környékén nagyon 
sokat. Budapesten is volt munkájuk, a Balaton és 
környéke is külön fejezet. 
Fehérváron fQleg a mqemléki jellegq épületek 
felújításában vett részt embereivel, köztük a Zichy-
ligetben levQ, ma a bíróságnak, városi levéltárnak helyet 
adó épületben és az Ady Endre utcai ARÉV-
székházban, illetve a lakótelepi belsQ javításokban. 
A munkahelyén fokról fokra lépett elQre. ElQször 
munkahelyi megbízott, utána csoportvezetQ, 
brigádvezetQ-helyettes, majd 2003-ban brigádvezetQ 
lett. 
Huszonhét éves fejjel szakadt a nyakába egy 50-60 tagú 
csapat. Igyekezett úgy összeállítani a gárdát, hogy 
legyenek fiatalabbak, de korosabbak is, akik a kellQ 
tapasztalatot, tudást képesek átadni. 
 
A megszqnés, a furcsa vég, a különös >privatizáció= 
nagyon rosszul érintette, mert Q kifejezetten jól érezte 
magát a vállalatnál, büszke volt, hogy ott dolgozhat. 
Igazi közösségi, mozgalmi ember volt, a legjobb 
idQkben egy összetartó kollektívában. 
Mikor az ARÉV 2003-ban megszqnt, az 57 évesen 
néhány társával egyéni vállalkozó lett. Egy évet 
dolgozott egy polgárdi vállalkozónál kQmqvesként, 
aztán szegQdött el biztonsági Qrnek. 2021-ben ment 
nyugdíjba. 
Huszonkilenc évig volt az ARÉV-nél, szeretett ott 
dolgozni, ma is örömmel gondol rá. Csak azt a véget, 
azt tudná feledni& 
 

 
 
Lopert Péter 
A gép volt a mindene 
 
Középiskolásként építQipari gépszerelQnek tanult az egykori 
323-as ÉpítQipari SzakmunkásképzQ Intézetben (ma, 2022-
ben Vörösmarty Mihály Technikum).  
A FÁÉV-hoz 1965-ben került, az akkor még a Koch László 
utcában mqködött tmk-hoz. Kezdetben gépeket, 
teherfelvonókat javított. Szinte az összes akkori lakótelepen 
dolgozott a KöfémtQl kezdve a Münnichig. Ám hamarosan 
úgy döntött: inkább beülni szeretne a gépekbe, ezért 
megtanulta a kezelésüket, 1974-tQl tehát gépkezelQ lett. 
Székesfehérváron szinte nincs is olyan utca, városrész, 
amelyhez nem lenne valahogyan köze. Az építQiparban 
eltöltött több mint négy évtized során számos géppel volt 
dolga. Most is emlékszik, hogy egy kelet-német Weimaron 
kezdett, majd jött egy román típus, a Castor, aztán pedig a 
svéd Volvo. Ezekkel 3 típustól függQen 3 más-más 
munkafolyamatot végeztek el. Volt, amelyikkel például 
alapoztak 3 így készült a Skála áruház alapozása is. Rengeteg 
gyár alapját készítették el, de tereprendezésnél, épületek 
bontásánál is közremqködtek, illetve utakat, járdákat 
alakítottak ki, árkokat ástak a közmqvekhez. Amikor a cég 
kiadta bérbe a gépeket, akkor a gáz kiépítését is csinálták.  
Nagyon hálásan gondol az ARÉV-re, illetve a szakmában 
eltöltött évtizedeire. Mindent ott tanulhatott ki: idQrQl idQre 
küldték tanfolyamra, ahol a különbözQ nehézgépek kezelését 
oktatták.  
Nagy elQny volt az is, hogy a legmodernebb technológiákat 
ismerhette meg.  
Közremqködött például az Ikarus gyár, a kenyérgyár, a 
tésztagyár, a jégpálya, a tejüzem, a nehézfémöntöde, a 
Videoton megépítésében. Jó érzés volt látni a fejlQdést, azt, 
ahogyan kialakul a város új arculata. 
A megyében máshol is dolgozott, emellett pedig a Balaton-
parti üdülQket is építette.  
Az ARÉV privatizálása után, az 1990-es években megérezte a 
változást. A vállalat 2003-as megszqnése után a 
VEGYÉPSZER vette át Qt is gépestQl. Innen ment nyugdíjba 
2008-ban.   
 A régi barátokkal, kollégákkal azonban a mai napig tartja a 
kapcsolatot.  
JelentQsebb elismerései: jubileumi emléklap KiemelkedQ 
Munkáért, valamint Kiváló Dolgozó.  
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Tavaszi  kirándulás 
 
2023 április 27.-re ismét buszos kirándulásra hívtuk a 

Baráti Kör tagjait, Bajót, Tát és Bajna föbb 

megállóhelyekkel. 

Az elsQ állomás a Gerecse Natúrpark szelíd, lankás 
dombokkal teli tája Látogatóközponttal,  a környéket 
bemutató tárlattal várt bennünket. Ezen túl,  rövid sétát 
lehetett tenni  a Bajóthoz tartozó péliföldszentkereszti 
zarándokhely tanösvényén is.  

 

Történelmileg Péliföldszentkereszten született a 
magyar szaléziak rendje. Az Qsi zarándokhely barokk 
kegytemplomát és kolostorépületét 1913-ban ajánlotta 
fel Csernoch János hercegprímás Don Bosco Szalézi 
Társaságának magyarországi központként. A rend 
gyorsan fejlQdött, hamarosan kinQtte a régi falakat. 
1932 körül építették a manzárdos Don Bosco házat, 
ahol szalézi teológiai fQiskola mqködött. A tágas 
zarándokház a kolostortól nyugatra 1943-ban épült, ma 
ifjúsági központ. 1950-ben az egész épületegyüttes az 
állam tulajdonába került és csak 1992-ben kapta vissza 
a rend. A Gerecse Natúrpark parkolójából kellemes, 
rövid séta után lehetett  a szépséges szentélyhez és 
a kúthoz eljutni. 
A második állomás a bajnai Sándor-Metternich-kastély 
mai formájában egy klasszicista épület képét mutatja. 
Bajna és a falu közepén elterülQ kastély több 
évszázadon keresztül adott otthont a Sándor családnak. 
A régészeti feltárások során több helyen elQkerült a 
reneszánsz épület egykori padlóburkolata, amely 
halszálka mintában lerakott téglákból állt, és az is 
bizonyossá vált, hogy az épület legtöbb helyisége 
fafödémes volt, talán az épület délkeleti oldalán 
azonosított >nagyterem= lehetett egyedül boltozott.  
A bajnai birtokot 1696-ban vásárolta meg Sándor 
Menyhért, aki Esztergom vármegye alispánja volt. A 
földesúr 1720 táján kastélyt építtetett a birtokra. Sándor 
Móric édesapja halálakor örökölte meg az uradalmat. 
Az átépítés és a bQvítés terveit Hild József építész 
készítette el, aki egy klasszicista stílusú, fQszárnyán 

téglalap alaprajzú, egyemeletes, mellékszárnyain földszintes 
épületet tervezett. Az épület bejárati részét úgy emelte ki, 
hogy a homlokzaton görög mintára négy oszlopos portikuszt 
tervezett. A kastély földszintjén ebédlQterem, biliárdterem, 
dohányzó, kártyaszoba, télikert és házikápolna volt, az 
emeleten pedig a grófi és grófnQi lakosztályok sorakoztak. 
Ugyancsak az emeleten kapott helyet a gróf fegyver- és 
képgyqjteménye, a könyvtár és a vadásztrófeák. A klasszicista 

átépítéssel egyidQben a kastély belsQ díszítése is megújult. 

Ennek alkotója Alessandro Sanquirico, a milánói Scala 

díszlettervezQje volt, akivel Sándor Móric 1833-as itáliai 

útján találkozott. Sanquirico munkásságát elsQsorban a két 

emeleti nagyterem dekorációjában lehet tetten érni. A 

Raffaello-terem mennyezetéhez Raffaello vatikáni 

loggiájának groteszkjei, illetve a római Titus-fürdQk 

festészete szolgáltak ihletQül, az etruszk terem díszítéséhez 

pedig etruszk vázák mintáit vette alapul.  A bútorok színezése 

és mérete a díszítQfestéshez alkalmazkodott, egy részüket 

Sanquirico tervezte, más részüket Sándor gróf Angliából 

hozatta, bútorvásárlásaiban szintén Sanquirico segítette. A 
kovácsoltvas elemeket bécsi mesterek készítették. Az egykori 
vadászparkból angolpark lett, benne kazánfqtéses, egzotikus 
növényekkel teleültetett pálmaházzal. A gróf világhírq lovai 
fqthetQ uradalmi istállóban pihentek. 
 
A II. világháború a kastély teljes lepusztulását hozta. ElQször 
tábori kórház lett belQle, majd szükséglakások kaptak helyet 
falai között. A szocializmusban a helyi termelQszövetkezet 
irodája volt itt, késQbb pedig gépállomás. 

 

Az 1980-as évek közepén mqemléki felügyelet alá került a 
kastély, és megkezdQdtek a kutatási-felmérési munkák. Az 
elsQ érdemi munkára az 1990-es évekig kellett várni, ekkor a 
tetQ- és födémcserével, valamint a szerkezeterQsítQ 
munkákkal legalább az összeomlástól megvédték a kastélyt. 
2016-ra Bajna díszébQl egy kívül-belül elhanyagolt, 
omladozó, életveszélyes állapotú váz lett 3 ekkor kezdQdtek 
meg azok a tervezQi és kutatói munkák, amelyek alapján 
2018 és 2021 között újjávarázsolták ezt a hazai viszonylatban 
is ritka klasszicista remekmqvet. 

Ismét egy élményekben, látnivalókban gazdag 
kirándulás részesei lehettünk. 

Galambos Ottó 
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IN MEMORIAM Ritter Bandi  
 
Szomorú szívvel vettük tudomásul Bandi Barátunk 
halálhírét, és alakját megpróbáltuk felidézni a közös 
emlékeken keresztül.  
 

 
Az ötvenes évek elején együtt laktunk a Rózsáskertben, 
ahol Bandi közremqködésével üzembe lett állítva a régi, 
elhagyott uszoda. Az iskolába járást, ami éveken 
keresztül innen a gépipari technikumba vezetett, 
naponta kétszer gyalog tettük meg, de Bandi itt is a 
legügyesebb volt közöttünk, mert biciklit szerzett a 
közlekedéshez. A további szállásaink is kezdetlegesek 
voltak, az emeletes ágy természetes volt, innen való 
Bandi mondása: >sok emberrel kellett egy ágyban 
feküdnöm=.  
Az esti technikumot az ÚtépítRben közösen végeztük, 
az itteni tanárok és a diákok is jó együttmqködés mellett 
végezték munkájukat, melynek eredményeképpen 
vállalatunk középvezetRi és felsRvezetRi is jelentRs 
létszámban innen kerültek ki. Bandi a legjobb tanulók 
egyike volt, különösen jól szerepelt azokban a 
tantárgyakban, melyekben a matematika és a 
gondolkodás volt a legfontosabb.  
Végigjárta a szokásos rendet a mqvezetRtRl az 
építésvezetRn át a fRüzemvezetRi beosztásig. Munkáját 
mindenki elismerésére végezte. 
A szakipari fRüzem vezetRként legalább tíz szakmát 
kellett megtanulnia. Mindig kereste az új megoldásokat, 
több elfogadott újítása is volt.  

Ennek az idRszaknak a végén munkakörünk eltávolodott 
egymásétól, Bandi sokkal jobban szerepelt az üzleti 
életben, mint mi, tiszteletre méltó eredményeket tudott 
elérni.  
A Szárcsa Csárda építkezésének megkezdése idején 
nekünk, barátainak, bemutatta a romos épületet és 
vázolta messzemenR elképzeléseit. Qszintén 
megmondom, terveit mindannyian kétkedéssel fogadtuk 
és mondtuk, ha nem sikerül a dolog, szívesen várjuk Rt 
vissza az ARÉV-hez. Az élet bebizonyította, hogy 
Bandi itt is jól számolt és a >birodalom= mindenki 
örömére megvalósult.  
A Szárcsa fogalommá vált a városi vendéglátásban, 
családias hangulata, remek konyhája sokak számára 
jelent szép emlékeket. 
Ennek kapcsán szívesen emlékszem vissza a következR 
esetre. Közöttünk szép szokás volt, hogy munkatársként 
egymás családi életét is figyelemmel kísértük és 
segítettük. Igy volt ez egy alkalommal Bandi lakásánál 
is, ahol a frissen készült födémrRl lógó kötélen remek 
tornamutatványokat lehetett bemutatni a szintén éppen 
hogy elkészült bordásfalra. Itt EmRkéé volt a fRszerep. 
Judit és a többiek eközben mesemondással és 
viccmeséléssel szórakoztatták a baráti társaságot. Már 
akkor kialakult bennünk a vélemény: ez a négy gyerek 
sokra viszi majd az életben! Igazunk lett&.Bandi joggal 
volt büszke családjára. 
A halála nagy megrázkódtatás számunkra, mindannyian 
nagy szeretettel gondolunk Rá és emlékét mindig 
megRrizzük.  
Gondolatban a Családdal vagyunk, Rszinte részvéttel: 
 

SzendrRi Péter 
 

Halottaink az elmúlt hónapokban 
(akikrQl tudunk) 

�A mélybe csak tested merült el, 
csak Q tqnt el a föld alatt,  
de lényed lényege ezer felé 
szóródva is köztünk marad.� 
 
Tagok: 
Boda Ferencné   Székesfehérvár 
Csípai János   Székesfehérvár 
Johann Márton   Székesfehérvár 
Kiffer István   Székesfehérvár 
Kókai László   Sárosd 
Ritter Andor   Székesfehérvár 
 
Nyugdíjasok, volt ARÉV-es dolgozók: 
Dóczi Mária   Vértesacsa 
Földesi István   Székesfehérvár 
Jámbor Ferenc   Székesfehérvár 
Keresztes Mihály   Székesfehérvár 
Lakócsai László   Székesfehérvár 
Nagy György   Székesfehérvár 
Stanicsek József   Seregélyes 
Szadai Béla    Székesfehérvár 
 

Emléküket megQrizzük! 
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Az ARÉV Baráti Kör életében 
történt 

Az ÉpítRipari Nívódíjról 
Harmadik rész 

A második rész végén jeleztem, hogy Székesfehérvár 
Város Közgyqlése, nem kívánja meghosszabbítani az 
ÉpítQipari Nívódíj mqködtetésére hozott rendeletüket. 
A város polgármestere által aláírt, Kiss József 
elnökünknek küldött, 2012.február 29.-i levél szerint, a 
2012. január 1. napjától érvényes 14/2011. (VI.10.) sz. 
rendelet már nem tartalmaz további ÉpítQipari Nívódíj 
adományozást. 
A nem pozitív hír hatására beindult információ cserék, 
cselekvésre ösztönözték, az eddigi aktív munkában 
résztvevQket. 
Az érintett Kamarák, nevezetesen a Fejér Megyei 
Építészek Kamarája, a Fejér Megyei Kereskedelmi és 
Iparkamara, a Fejér Megyei Mérnöki Kamara és az 
ARÉV Baráti Kör Egyesület 2012.április 4.-én 
megalapították a Fejér Megyei ÉpítQipari Nívódíjat, 
aláírták a Mqködési Szabályzatot, közzé tették az ez 
évre vonatkozó felhívást. 
            
A mqködési Szabályzat, figyelembe vette az elmúlt öt 
év tapasztalatait, egyértelmqen határozta meg a Fejér 
Megyei ÉpítQipari Nívódíj adományozásának feltételeit, 
melyek az alábbiak: 

- minimum öt éves használatbavételi engedély 
megléte 

- Színvonala, településkép alakító és 
környezetformáló hatása, karbantartottsága 
alapján erre méltó 

- a Díj mqemléki, vagy helyi védettségq épületek 
esetén, azok felújítási munkáira, bQvítési 
munkáira adható 

- a Díj odaítélésénél nem lehet meghatározó az 
alkotás jellege, funkciója, tulajdonviszonya 
évente maximum három díj adható 

A Díj évente egy alkalommal, nevezetesen az ÉpítQk 
Napja rendezvénye alkalmával adandó át. A Díj tartalmi 
résében nincs változás, az alkotásra díszes tábla kerül, 
az alkotók oklevelet kapnak. 
Tudjuk, hogy a Megyei díjazási forma újabb öt évig 
mqködött, ez alatt az idQ alatt 15 alkotás nyerte el a 
Fejér Megyei ÉpítQipari Nívódíjat, melybQl 8 db nem 
Fehérvári alkotás. 
Csak a megyeieket említve: 

-  van többfunkciós szabadidQ központ (Mór, 
Wekerle Sándor SzabadidQ Központ) 
sportcsarnokkal, uszodával, közösségi terekkel 

- evangélikus templom (Dunaújváros evangélikus 
templom) kulturális központként is 
használhatóan, kiváló akusztikával, 
leválasztható, összenyitható szakrális terekkel 

- felújított parasztház (CsókakQ) a szakmabeli 
tulajdonos, a közremqködQ tervezQ, kivitelezQ 
mintaszerq munkát végzett, az >ékkQ= 
kialakításával                               

- Identitás városi Park (Dunaújváros) a fQiskolai 
campussá fejlesztett alkotás, mintaszerqen hagyta 
meg a jól hasznosítható régi épületrészeket, a nagy 
üvegfelületq kiegészítések kortalanná tették az 
épületegyüttest. 
- irodaépület (Sárszentmihály MASTERPLAST 
irodaépület) a háromszintes irodaépület, az azóta is 
dinamikusan fejlQdQ építQanyag profilú vállalkozás 
székháza, a település egyik nevezetessége 
- családi ház (Nadap családi lakóépület) a terep 
adottságokhoz jól igazodó, mintaszerqen 
újrahasznosított anyagok tárháza, a Pannónia 
provincia ókori építészetére utaló összkép 
- katonai emlékpark (Pákozd Katonai Emlékpark) 
az 1848-49-es magyar szabadságharc történelmi 
helyszínén kialakított emlékhely méltó 
körülményeket teremtett, a visszaemlékezésre, az 
aktuális rendezvények megtartására 
Ez a szqkített bemutatás is illusztrálja, hogy 
megyénken belül milyen szerteágazó funkciójú 
alkotás készült, dicséretre méltó minQségben, 
változatos építészeti megoldásokkal. 
 

       
 
Természetesen díjaztunk városi alkotásokat is, 
melyek közül sokunk kedvencét, a Mátyás 
király emlékmqvet említem meg. 
Mint a Nívódíj program egyik résztvevQje, csak 
sajnálni tudom, hogy tíz év mqködtetés után az 
érintettek döntése alapján nincs folytatás. 
Köszönöm, hogy tájékoztathattam kedves 
olvasóinkat a témáról. 

Kámán Béla 
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20 év kirándulásai 
második rész 

 

A Baráti Kör elmúlt 20 évének egyik 
legnépszerqbb programjai a szakmai kirándulások 
voltak. A 20. évforduló kapcsán készítettem egy 
összegzést, ill. egy visszaemlékezést  a teljesség 
igénye nélkül. Az elsQ részt az áprilisi Hírlevélben 
a 2012. évi Qszi kirándulással fejeztem be. A 
második részben  még további emlékezetes 
élményeket elevenítek fel. Tehát a 2013-as évtQl 
folytatom. 
 

 
 
A tavaszi kirándulás elsQ állomása a tatabányai 
Turul madár. A város felett magasodó dombról 
csodálatos kilátás nyílt a környékre. Innen a 
bátrabbak egy kis gyalogtúrát tettek a közelben 
levQ Szelim-barlanghoz. Majd Tatán városnézQ 
kisvasúttal jártuk végig a nevezetességeket. A tatai 
várat belülrQl is megcsodáltuk, és gyönyörködtünk 
a tóra nézQ kilátásban. A napi program a kisbéri 
makettparkban fejezQdött be, ahol az ország 
nevezetes épületei kicsiben voltak láthatóak. Az 
Qszi kirándulás a közelben levQ kastélyok 
látogatásával telt. Igy ismerkedtünk 
Iszkaszentgyörgy,  
Fehérvárcsurgó és Mór kastélyépületeivel. 2014-
ben Paks városa volt az elsQ úticél, itt elQször az 
atomerQmq látogatóközpontjában  az energia 
elQállítását ismerhettük meg, majd felkerestük a 
Makovecz Imre által tervezett templomot.  
 
A kirándulás záró programja a györkönyi 
pincefaluban volt, ahol egy valódi borérlelQ- és 
tároló pincét, annak gazdája mutatott be, 
termékének kóstolgatása közben. 
 

 
 
Ki gondolta volna, hogy a felszínen látható kis 
házikók alatt a föld alatt milyen óriási 
pincelabirintusok húzodnak. 2014 Qszén nagy 
meglepetésben volt részünk a Rumbach Sebestyén 
úti zsinagóga látogatásakor. Az épületben még 
megvolt az a helyiség, ahol az egykori ARÉV 
munkahelyi irodája volt, a por belepte  
dokumentumokkal, és a berendezéssel. Az épület 
hasonló állapotban volt, mint kb. 20 évvel ezelött, 
amikor  vállalatunk az építkezést elhagyta. Délután 
egy séta keretében ismerkedtünk a Budai vár 
nevezetes épületeivel és a felújítás alatt levQ 
Várkert Bazárral. A 2015. tavaszi kirándulás során 
elQször a bábolnai lovakat, a lovardát és a 
lovasmúzeumot láthattuk. Majd továbbutaztunk 
Komáromba a Monostori erQdbe és ezt követQen a 
szlovák oldalra Komárnoba, ahol az Európa tér 
impozáns épületeiben gyönyörködtünk.  
 

 
 
Az Qszi programban Alsópere, Bakonybél,  Zirc, 
Pápa, Ganna állomások szerepeltek.  
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Mindegyik felejthetetlen élmény volt. Most csak a 
pápai kastélyban a korabeli ruhákba beöltözött 
hölgyek és urak bemutatóját és a gannai Esterházy 
Templomot és Mauzóleumot emelném ki, ahol a 
kriptában az Esterházy család számos jelentRs tagja 
fekszik. 
 

 
 
2016 tavaszán Czencz János Emlékmúzeumban a 
festR alkotásait tekinthettük meg, de csodálatos 
festett tojásokban is gyönyörködhettünk  
Mohácson a belváros épületeivel, majd a mohácsi 
csata helyszínével ismerkedtünk. Az idegenvezetR 
lelkes elRadása szinte megelevenítette a csata 
lefolyását. 

  
 
Qsszel Aquvincumot néztük meg, majd a Szilicium 
Völgy modern épületei között tettünk egy sétát. A 
Zeneakadémia épületét belülrRl is 
megcsodálhattuk. 

 
Majd a budapesti program egy parlament  körüli 
nézelRdéssel fejezRdött be. Az utolsó hét év 
kirándulásait a harmadik részben folytatjuk. 
 

Galambos Ottó 
 

A DINNYÉSI VÁRPARK  
 
2023. május 23-án 16 ARÉV-es látogatott el a 
Székesfehérvárhoz közeli Dinnyésre.  
Kirándulásunk elsR állomása, a 2014-ben megnyílt 
Várpark és Skanzen két hektárnyi területen fekszik, 
ahol a világ egyetlen anyaghqen megépített 
vármakett parkja található. A hagyományRrzR 
kiállítás 46 darab, ma már csak romokban létezR 
középkori várak kicsinyített eredeti makettjét 
mutatja be. A rekonstrukciós elképzelések alapján 
a várak kRbRl, téglából, fából és földbRl készültek.  
A park építRje, Alekszi Zoltán vezette körbe a 
csoportot, aki hatalmas lelkesedéssel és alázattal 
mesélt az alkotásairól. A Várparkra méltán lehet 
büszke, hiszen négy alkalommal, 2018, 2019, 2020 
és 2021-ben bekerült a Guinness világrekorderek 
közé. A Várpark folyamatosan bRvül, Zoltán a 
Romkert és a Bazilika makettjének megalkotásán 
dolgozik jelenleg, amelynek az alapját már kiásta.  
Kis pihenRt beiktatva az ebédidR elRtt körbe 
sétáltuk a teljes Várparkot. A várak a történelmi 
nagy Magyarországot képezR sétányon az eredeti 
elhelyezkedésüknek megfelelRen vannak felépítve. 
A makettekrRl rengeteg csodaszép fotó készült. 
Terveinkben szerepel, hogy a Romkert és a 
Bazilika elkészülte után ismét visszalátogatunk ide.  
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Az ebédet egy árnyas helyen töltöttük el, a beszélgetés mellett 
kávé, fagylalt és sütemény is szép számban fogyott ezen az 
elsQ igazi meleg nyári napon.  

 
 
A szieszta után a kiállítás 2019-ben kibQvült részét, az Árpád-
kori Skanzent tekintettük meg, amelyben egy 
fatemplom rekonstrukció is található. A fatemplomban a 
Magyar Oltár van berendezve: Szent István király, Szqz 
Mária és Szent László király látható. A fatemplomot Spányi 
Antal megyés püspök szentelte fel. Ezen a helyen található az 
összes Árpád-házi szent szobra is. A skanzenben a fontosabb 
mesterségeket mutatták be, így a kQfaragó, fazekas, bQrmqves 
és nemez készítQ mesterségeket. 
Ezután az élménydús délelQtt után ellátogattunk Kaleszdorfer 
Józsefhez, akinek tégla és régiség gyqjteménye van szintén 
Dinnyésen. Kaleszdorfer József eredeti szakmája kQmqves és 
10 évig dolgozott mqvezetQként az ARÉV-nél. Édesapja, 
idQsebb Kaleszdorfer József 1949-tQl dolgozott elismert és 
megbecsült mqvezetQként több évtizeden keresztül az ARÉV-
nél.  
Kaleszdorfer József 23 éve gyqjti az egyedi gyártású, 
bélyeges téglákat. Jelenleg 500 db különleges tégla található a 
gyqjteményében. Gyqjteménye minden darabja bélyeges 
tégla, amelyen a gyár vagy a ház tulajdonosának a neve vagy 
kezdQbetqje áll. A gyqjtemény különlegességei az 
Eszterházy, Nádasdy és Zichy grófi téglák. A bélyeges téglák 

mellett idQsebb Kaleszdorfer József ARÉV-es díjait és 
elismeréseit csodáltuk meg.  
 

 
 

 
 
Kirándulásunk zárásaként a Dinnyési Templomkertbe 
látogattunk még el. A Szent György templom 
szomszédságában lévQ központ már az egyedi építészeti 
stílusú kapujával ámulatba ejtett. A tárlatvezetQ hölgy teával 
és más frissítQkkel várta csoportunkat és bemutatta a 
központot, ahol hagyományQrzQ kiállítások, kézmqves 
foglalkozások, és konferenciák kapnak helyet. Ottjártunkkor a 
Magyarországi Alkotómqvészek Társasága állandó kiállítása 
mellett a Magyar Gyöngy Egyesület jubileumi 
vándorkiállítását tekintettük meg.  
A mozgalmas, látnivalókkal teli nap végére kellemesen 
elfáradtunk. A dinnyési kiránduláson közösen átélt 
élményeket kedves emlékeink között megtartjuk, és 
gondolatban újra és újra "merítünk" belQlük. 

Zimmermann Zoltánné Márti 
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Balatongyörökön  
egy kiállítás megnyitóján 

(egy élmény volt, szép emlék marad) 
 
Az ARÉV Baráti Kör Egyesület meghívást kapott Galambos 
Ottótól (aki nem mellesleg az ÉPÍTQK Hírlevelének felelRs 
szerkesztRje is), egy különleges eseményre: �TISZTELETTEL 
MEGHÍVJUK ÖNÖKET GALAMBOS OTTÓ ÉS TÓTH-
BARANYI ANTAL KÉPESLAPGYqJTEMÉNYÉBQL NYÍLÓ 
KIÁLLÍTÁS MEGNYITÓJÁRA�.  
A megnyitó: 2023. május 27- én 17 órakor kezdQdött 
Balatongyörökön a MqvelQdési Házban. 

 
 
Pünkösd elQtti szombaton délután. Székesfehérvárról 
gépkocsival öten indultunk Balatongyörökre. A MqvelQdési 
Ház kiállító termében nagy szeretettel Ottó és felesége 
fogadott, várt minket, a teremben pedig a képeslapok 
korszakok, témák szerint gyönyörqen elrendezve várták a 
látogatókat, akik sokan voltunk. A kiállítást nagyon kedves 
szavakkal megnyitotta Biró Róbert polgármester úr, ezután 
Ottó mesélt képeslapgyqjtQ szenvedélyérQl, mennyi 
gyqjtQvel, hány országból tartja a kapcsolatot és kap egy-egy 
különleges, régi vagy új képeslapot. (Ha jól emlékszem, 
22.000 db-os képeslap gyqjteménye van , és az ARÉV 
Klubban is tartott már különleges, egyedi képeslapjaiból 
bemutatót. Ezután megnéztük a két gyqjtQ által tematikusan 
kiválogatott, összeállított és kiállított képeslapokat. Jó volt 
látni például a régi,1917-es >Csolnakázás és balatoni 
nyaralás= képeslapokat, az 1915-ben készült >balatoni 
fürdQzés= képeslapokat, vagy a régi-újabb >Üdvözlet 
BalatongyörökrQl= képeslapokat, a >györöki= emlékeket, a 
képeslapokkal küldött üzeneteket. 
A kiállításhoz közremqködött (és a végén koncertet adott) a 
Székesfehérvárról érkezett Hungarikum Együttes, akik 
népdalfeldolgozásokkal, megzenésített versekkel 
szórakoztatták a hallgatókat, amelyeket a közönség nagy 
szeretettel hallgatott meg és nagy tapssal jutalmazott. Anett és 
Géza (az Együttes) befejezésül elQadta Ottó kedvenc dalát, a: 
>Most múlik pontosan= címqt, (mely sokunknak >szívet 
melengetQ=), mi pedig büszkék lehettünk, lehetünk 
>Fehérvári hungarikumainkra= Galambos Ottóra és a 
Hungarikum Együttesre. 
(Megjegyzés: a hungarikum gyqjtQfogalom, amely olyan 
megkülönböztetésre, kiemelésre méltó értéket jelöl, amely a 
magyarságra jellemzQ tulajdonságával, egyediségével, 
különlegességével és minQségével a magyarság 
csúcsteljesítménye.) 

A vendéglátók >terülj-terülj asztalkákkal= (édes 
süteményekkel, sós pogácsákkal, frissítQ vizekkel, üdítQkkel, 
borokkal&) is kedveskedtek a látogatóknak, és jó volt kicsit 
a MqvelQdési Ház udvarán beszélgetni, ismerkedni, 
poharazgatni. 

Kovács Mária 
 
Kirándulás Balatongyörökre 
 
2023. Május 30-án  kora reggeli órában 7,20- kor 34-en 
indultunk vonattal Balatongyörökre az ARBAR elnökségi 
tagjának Galambos Ottónak a képeslap kiállítására. 10 óra 
után értünk le, ahol már várt bennünket Ottó.  Elmondta hogy 
milyen programokkal készült nekünk. Meglepetésünkre a 
vasútról készült kiállítást is megnézhettünk egészen a kezdeti 
idQktQl mostanáig az állomás épületében. Igen érdekes volt a 
régi eredeti tárgyakat, iratokat, fényképeket látni. 
Ezután Ottó vezetésével elindultunk a Polgármesteri Hivatal 
épületében található MqvelQdési Házban megrendezett 
kiállítására.Séta közben nagyon sok szép házat láttunk, fQleg 
apartmanokat, amik kiadásra vártak. 
Meglepetésként pezsgQ fogadta a társaságunkat, ami 
mindenkinek igen jól esett.(azt hiszem sokunknak kicsit a 
fejébe is szállt). Megnéztük a képeslapgyqjteményt 
BalatongyörökrQl ami, Ottó 1945 utáni 100 db  és a siófoki 
gyqjtQtársának  40 db 1945 elQtti gyqjteményébQl állt. 
Nagyon tetszett mindenkinek. IdQrendben voltak kiállítva, 
magyarázó szöveg is volt hozzá. Ottó tartott nekünk egy kis 
elQadást melyben beszélt arról hogy gyerekként minden 
szünetet itt töltött a nagyszqlQknél (innen a kötQdés 
Balatongyörökhöz). Érdekes és humoros történeteket mesélt 
az itt eltöltött idQkrQl. Most pedig nyaranta itt él a nagyszülQk 
felújított házában. 
Beszélt a gyqjtQ munkájáról (hobbijáról) amit igazán csak a 
nyugdíjba vonulása után csinál teljes energiával. Már kb 
22000 képeslappal rendelkezik a gyqjteménye. 
Nagyon érdekes elQadás volt! Nagy taps volt a jutalma. 
Nem gondoltuk hogy még milyen meglepetés élményekkel 
gazdagodunk. 
Következett a finom ebéd. 
Utána mindannyiunkat meghívta  Ottó a nagyszülQi házhoz.. 
Nagy szeretettel vártak bennünket kedves feleségével Ilikével 
együtt. 
A régi parasztház egyszerqen csodás! Tele virággal, fákkal, 
amik árnyékot adnak. NádtetQs még most is, gyönyörqn 
felújítva a melléképületekkel együtt. Többen pillanatok alatt 
beköltöznének, ha lehetne. 
A ház asszonya nagyon sok finomsággal várt minket, a 
többféle süteménytQl a gyümölcssalátáig, az italokig volt 
minden, ami szem szájnak ingere. 
Olyan nagy szeretettel fogadtak bennünket, hogy nem 
gyQztük megköszönni a vendéglátást. 
Ezután kisétáltunk Ottó vezetésével a Balaton partra. ElQször 
a csónakkikötQt jártuk végig. Utána a molót néztük meg, ahol 
gyerekként pecázott. 
Lassan elérkezett a hazaindulás ideje. Még egyszer nagyon 
megköszöntünk mindent. Az egyik legjobb kirándulás volt a 
sok közül! Nagyon tetszett mindenkinek, aki ott volt. A 
hazaérkezéskor 18,30-at mutatott az óra. 
 

 Kaleszdorferné Magdi 
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Kedves, aranyos Kollégáim! 
 
BevezetQként annyit, hogy joggal kérdezhetitek, ki ez a nQ, 
akit igazán nem is ismerünk, mit akar írni? Hát azért írok, 
mert én is 23 és fél évig ARÉV-es, igazi ARÉV-es voltam. 
Ezért fogadjátok el tQlem ezt a pár sort.  
 
Egy balatongyöröki kiránduláson vettünk részt körülbelül 35 
régi kollégával. Jó volt Qket újra látni, még új barátságokat is 
kötöttünk! Képzeljétek, hogy én, mint nagy vörösmeteoros 
országjáró, nagyon eltátottam a számat, amikor erre a kis 
Észak-Balatoni településre megérkeztünk. Gondoltam is 
rögtön, hogy milyen jó, hogy semmittudóan ugyan, de nagy 
várakozással jelentkeztem erre a kirándulásra! Nagyon 
különleges volt a fogadtatás; elsQnek a helyi vasúttörténeti 
múzeumba látogattunk, ami a régi vasútállomás épületében 
található. A fQ szervezQ, illetve házigazda, Galambos Ottó és 
felesége, Ilike voltak. Ottó régen a szervezési osztály vezetQje 
volt. Most volt alkalmam sokkal jobban megismerni Qt, mint 
amikor egy épületben dolgoztunk több évig. Mint fQszervezQ, 
nagyon kitett magáért bqbájos, kedves feleségével együtt. A 
szuperül megszervezett program második állomásaként Ottó 
képeslapgyqjtemény kiállítására látogattunk, aminek a helyi 
közösségi ház adott otthont. Nagyon tartalmas és egyedi 
gyqjteményt csodálhattunk meg. A régi képek és képeslapok 
Györököt és a Balaton partját mutattak be. A kiállítás 
megtekintése után átmentünk egy nagyon szép helyi 
étterembe, ahol bQséges ellátásban volt részünk. Az ebéd 
elfogyasztása után Ottó átkisért minket a nagyszülei házába, 
ahol családiasan fogadtak bennünket minden jóval es 
finomsággal. Ezután egy balatonparti sétára kísért bennünket. 
Ennek keretében lementünk a csónakkikötQhöz és a strandra, 
ami olyan csodás, rendezett, tiszta és virágos volt, hogy el 
sem hittük, hogy egy párszáz lelkes kis faluban járunk. Utána 
egyéni sétaként mindenki elindult a vonatállomásra, és 
útközben még ámélkodtunk a kis falu szépségén. Személy 
szerint én nagyon jól éreztem magamat, olyannyira, hogy 
megfogadtam, hogy kis családomat is elviszem erre a 
csodálatos településre, ezt nekik is látni kell! GyörökrQl egy 
egyszerelvényes vonattal mentünk Keszthelyre, ahonnan már 
egyenesen Székesfehérvárra vezetett az utunk. A 
kiránduláson a meleg fogadtatás miatt végig úgy éreztük 
magunkat, mintha otthon lettünk volna. Kedves Ilike és Ottó, 
nagyon-nagyon sok köszönet a csodás kirándulás 
megszervezéséért és a kedves fogadtatásért! Mindannyiunk 
számára gyönyörq élményt nyújtottatok. Érdemes volt 
elmenni, szuper volt minden! Ezúton is köszönjük Budainé 
Margitkának is ezt a szép kirándulást, aki résztvett a 
megszervezésben, és irányította a csoportot.   

Nagyné Csucsu 
 
 
A 2023 áprilisi számunkban  a " VIDÁM BUDAPESTI 
KIRUCCANÁS" cikk írójának neve kimaradt az 
újságból. Törzsök Tiborné, Steiner Györgyinek köszönjük 
a budapesti kirándulásokról írt részletes és élvezetes 
beszámolóit és elnézést kérünk a hibáért. A továbbiakban 
is várjuk TRle a hasonló írásokat. 

 
 
 

Rövid hírek 
MÁJUS 
2-án a gánti Bányamúzeumban tettünk látogatást. 
8-án Fehérvárcsurgó -  Gajaszurdok kiránduláson vettünk részt. 
9. Európa Klub meghívására Kocsis Noémi könyvbemutatóján 
voltunk 
16-án Váczi Márk elQadását hallgattuk meg Öreghegy története (1. 
rész) címmel 
16-án a Petz SörözQben Nádasdy Ádám könyv bemutatóján voltunk 
18-án Hungarikum Együttes koncertje volt a Szent István teremben. 
Minden hónap 3. csütörtökén tartják klubkoncertjüket, ahol minden 
alkalommal részt veszünk. 
24-én Szt. István Múzeumban Weöres 110 címq programsorozat az 
ÉrtékmentQk szervezésében, Weiner Sennyei Tibornak József Attila-
díjas költQ, író és Zoltán Áronnak a Vígszínház színészének 
elQadásán vettünk részt.  
27-én a Tourinform eseményének keretén belül Török emlékek 
nyomában Váczi Márkkal c. városnézQ sétán vettünk részt. Márktól, 
mint mindig sok érdekességet tudtunk meg. 
30-án Budapest kétéltq buszos kirándulás 
30-án Mágnás Miska színházi elQadáson vettünk rész csoportosan 
 
JÚNIUS 
6-án Viktória Rehabilitációs Központban minden hónap elsQ 
keddjén >Viktória Pódium= >keddcsináló kulturmix= barátkozás 
egymással és városunk sokszínqségével. A rendezvény jótékonysági 
jellegq. Mindenkinek ajánlom, színvonalas rendezvényen lehetünk, 
ugyanakkor jótékonykodunk. (Testi-lelki öröm) 
8-án Nehrer György Fehérvári Capricco címq könyvérQl és még sok 
másról beszélgetett Váczi Márkkal. Vörösmarty Társaság 
rendezvénye. 
20-án Palotavárosi sétán voltunk 
22-én Ady E. u. könyvesboltban Tompa Andrea könyvbemutatóján 
vettünk részt. 
27-28 Csodálatos kétnapos pécsi kiránduláson vettünk részt 
Budai Lászlóné szervezésében. Ezúton is köszönjük a sok munkáját. 
 
JÚLIUS 
7-én Etyekre kirándultunk. Megtekintettük a Korda Filmparkot, 
majd Alcsút nevezetességeit, továbbá Tabajdon a mezítlábas 
parkban is jártunk 
11-én kirándulás vonattal Hévízre 
20-án Horváth Tibor vezetésével Pusztavámon a MalomerdQ 
tanösvényen tettünk egy kellemes sétát. 
25-én Váczi Márk elQadását hallgattuk meg >Öreghegy története= 
címmel (2. rész) 
26-án Salvador Dalí Kiállítás 3 Utazás egy Láng Elme Képzeletében 
 
AUGUSZTUS 
3-án a Sárpentelei ParkerdQben jártunk Loppert Péter és Fehérvári 
István szervezésében. 
8-án az Európa Klub rendezésében L. Ritók Nóra grafikusmqvész 
Lélek 3 kert címq kiállításának megnyitóján voltunk. 
9-én a Szent István MqvelQdési Házban >A férfiak éke a Kravátli= 
címq kiállítás megnyitóján vettünk részt. Nekünk hölgyeknek igazi 
élményt nyújtott ez a kiállítás, a férfiak nevében nem nyilatkozom. 
16-án Iszkaszentgyörgyre kirándultunk Hegedüs Istvánné Babszi 
meghívására.  
Végül egy kirándulásra hívom az érdeklRdRket.  
Szarka Gyula tagtársunk augusztus 30-án a Tési fennsíkra 
szervez kirándulást. Indulás: Székesfehérvári 
buszpályaudvarról 9:30-kor. Találkozás 9:15-kor a 13-as 
kocsiállásnál.  
A Tési Szélmalom és kovácsmqhely megtekintése után tovább 
utazunk autóbusszal CsRszpusztára, itt az Alba Regia 
Barlangkutató állomást ismerhetjük meg, és megtekintjük a 
kiállítást a fennsík barlang kutatásáról. 
Visszaérkezés Székesfehérvárra 17:35-kor. 
Jelentkezni lehet: Virág Zsuzsánál (20/4352291, vagy 22/668353) 
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Madler Piroskánál voltunk 
 
Meglepetésként érkeztünk, régi munkatársakkal 
/Kaifisné Pannika, Horgosné Olgi, Nagyné Klári, 
Tiringerné Panni, Virág Zsuzsa és én/ 
csak Piroska lánya tudott a látogatásról, aki szintén 
ARÉVES volt. Nagyon boldog mosollyal fogadott 
bennünket.  
Piroska vendégszeretQ otthonában töltöttünk egy 
kellemes délutánt. Visszaidéztük a régi emlékeket.  
 

Piroska 1970-
1990-ig 
dolgozott a 
Központi 
telepen, 
nyugdíjazásáig. 
A szakszer-
vezetnek is aktív 
közremqködQje 
volt. Szívén 
viselte a 
környezetéhez 

tartozó dolgozók különleges igényeit, mint pl. OMB 
elQleg /a régiek tudják mit jelent/ üdülés, segélyezés stb. 
Piroska köszönjük a vendéglátást, kívánjuk, hogy még 
sokáig tudjál úgy mosolyogni, ahogy az ott létünk alatt 
ránk mosolyogtál. 

Hegedqs Istvánné 
 

 
A Kiss család átadta Tóth Györgynek a Kiss József díjat 

 

Röviden az ARÉV Baráti Kör Egyesület  
2023. május 18. napján  14.30 órakor tartott 

közgyqlésérRl 
 

 
Kiss Lajos köszöntötte a megjelenteket és tájékoztatót 
adott a napirendi pontokra vonatkozóan. 
 
Szükséges a jogi lehetQségeket kihasználva az elnökség 
létszámának kibQvítése, az alapító okirat szerint.  Mivel 
az elnökség mandátuma 2024-ben lejár, ezért célszerq 
az új tagok választásával együtt  egy évvel elQre hozva  
-a tisztséget megújító ,elfogadó nyilatkozattal 
megerQsített- az  elnökség újraválasztása. 
- a Közgyqlés 100 %-os arányban elfogadta a 

2022. éves mérlegbeszámolót és közhasznúsági 
jelentést. 

- a Közgyqlés 100 %-os arányban elfogadta a  
2023 évi programot és az éves  költségvetés 
tervet. 

 
Elnökségi tagok választása 
Nagy János felkérte Vauver Antalnét  a választási 
bizottság elnökét a jelöltek ismertetésére. 
Jelöltek: Budai László, Csapó János, dr. Kovácsné 
Járosi Zsuzsanna titkár, Farkas László, Fehérvári 
István, Galambos Ottó, Kámán Béla, Kiss Lajos , 
elnök , Kiss László, Nagy János, Szalóki Zita, 
SzendrRi Péter elnök helyettes, Tombor Istvánné, 
Vauver Antalné, Virág Mária Zsuzsánna 
- A megjelentek  100  %-os arányban 

egyetértettek a jelöltekkel. 
 

Kiss Lajos a közgyqlés és a tagság nevében 
megköszönte az elhunyt,  illetve egyéb okok miatt  
lemondott elnökségi tagok eddigi munkáját.  Név 
szerint: Bakró Nagy György elhunyt, Kákonyi 
Gabriella elhunyt, Benke József elhunyt, Tóth 
György és FertR Imre egészségi állapota miatt, 
Ludvig István egyéb elfoglaltsága miatt mondott le. 
 
 
 

 
Kiadja:       az ARÉV Baráti Kör Egyesület  
                    Székesfehérvár Jancsár u.11. Tel: 30-749-8870 
Adószáma: 18495717-1-07 
Bankszámlaszám:11736006 -20364960 -00000000 
Honlap: www.arevbar.hu 
FelelQs szerkesztQ: Galambos Ottó 
Készült: 400 példányban 
A sokszorosítás az APOLLÓ Nyomdában készült  
Kapják:      Az egyesület tagjai, támogatók  


